
Fra: Borgmesteren for BUF

Til: "yanaba@brugfolkeskolen.dk"

Emne: VS: Ellebjerg Skole - fritidshjem

Dato: 28. februar 2019 11:32:27

Kære Brug Folkeskolens bestyrelse.

Tak for jeres mail fra den 5. februar 2019 omkring byggeriet på Ellebjerg Skole.

Jeg forstår til fulde forældre og medarbejderes frustration over, at det længe ventede byggeri af

fritidsinstitutionen og etablering af en 1:1 organisering nu er blevet udsat som følge af

anlægsloftet. Ligesom dem og jer er jeg imponeret over den udvikling, skolen har gennemgået i

de sidste år. Der er ikke tvivl om, at byggeriet af fritidstilbuddet vil styrke oplevelsen af det

samlede skoletilbud.

Sagen er desværre den, at statens anlægsloft for 2019 bevirker, at vi i København ikke kan sætte

gang i alle de anlægsprojekter, vi gerne ville. Vores anlægsbehov overstiger den økonomiske

ramme, vi har.

Prioriteringen blandt projekterne sker i de ansvarlige politiske udvalg. Bevillingen til byggeriet af

fritidstilbuddet på Ellebjerg Skole er placeret på Økonomiforvaltningens ramme, og derfor er det

Økonomiudvalget, der på deres møde den 22. januar 2019, traf beslutning om udskydelsen.

Prioriteringen afspejler, at Københavns Kommune lige nu er nødt til at sætte etablering af ny

skole- og daginstitutionskapacitet højest, så vi kan leve op til de lovmæssige forpligtelser på

området.

Vi arbejder naturligvis tæt sammen med Økonomiforvaltningen på, at udskydelserne som følge

anlægsloftet ikke får alvorlige konsekvenser for børn og personales trivsel og arbejdsmiljø.

Med venlig hilsen

Jesper Christensen

Fra: Yanaba Mompremier Rymark Sankoh <yanaba@brugfolkeskolen.dk> 

Sendt: 5. februar 2019 14:16

Til: Borgmesteren for BUF <borgmester@buf.kk.dk>; Gorm Gunnarsen

(Borgerrepræsentationen) <Gorm_Gunnarsen@kk.dk>; Niko Grünfeld <Niko_Grunfeld@kk.dk>;

Jens-Kristian Lütken (Borgerrepræsentationen) <Jens-Kristian_Lutken@kk.dk>; Klaus Mygind

(Borgerrepræsentationen) <Klaus_Mygind@kk.dk>; Knud Holt Nielsen (Borgerrepræsentationen)

<Knud_Holt_Nielsen@kk.dk>; Laura Rosenvinge (Borgerrepræsentationen)

<Laura_Rosenvinge@kk.dk>; Sofie Seidenfaden (Borgerrepræsentationen)

<Sofie_Seidenfaden@kk.dk>; Anna Maria Hede Christensen (Borgerrepræsentationen)

<Anna_Maria_Hede_Christensen@kk.dk>; Helle Bonnesen (Borgerrepræsentationen)

<Helle_Bonnesen@kk.dk>; Tommy Petersen (Borgerrepræsentationen)

<Tommy_Petersen@kk.dk>

Emne: Ellebjerg Skole - fritidshjem

Kære politikere i Børne- og Ungdomsudvalget

Vi har fået mange henvendelser fra forældre og ledelse på Ellebjerg Skole, som er

ulykkelige over, at det længe ventede byggeri af fritidshjemmet er blevet udsat på grund

af anlægsloftet. 

Vi har i Brug Folkeskolen stor respekt for, at det er en meget svær opgave at skulle

vælge, hvilke byggeprojekter der skal udsættes. Men vi vil gerne appellere til, at man

her gør sig overvejelser om, hvilke konsekvenser udsættelsen får for Ellebjerg Skole. 

Ellebjerg Skole er i mange henseender en succeshistorie. Tilslutningen til skolen og

dens ry har gennemgået en forvandling henover de sidste 6-7 år. Men de utidssvarende



og dårlige rammer for fritidstilbuddet har været en udfordring i forhold til den gode

historie om skoletilbuddet og forældrenes oplevelse af det samlede tilbud. 

Når man starter på “det forvandlede” Ellebjerg Skole, starter man også på et fritidshjem,

som ikke lever op til forventningerne, og som siden 1:1 organiseringen af

fritidstilbuddene i 2014 har befundet sig i en slags limbo-tilstand, hvor uklarheden om

fremtiden har været en stopklods for at udvikle gode - både fysiske og pædagogiske -

traditioner og rammer for tilbuddet. 

Hvis den gode udvikling omkring folkeskolen i et af Københavns fattigste byområder

skal fastholdes, bør I derfor grundigt genoverveje, om ikke udsættelsen af

færdiggørelsen af fritidshjemmet bør sløjfes.

Bedste hilsner,

På vegne af Brug Folkeskolens bestyrelse,

Yanaba Mompremier Rymark Sankoh
Bedste hilsner

Yanaba Mompremier Rymark Sankoh
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København, d. 05. februar 2019 
 
 
 
Kære politikere i Børne- og Ungdomsudvalget 
 
Vi har fået mange henvendelser fra forældre og ledelse på Ellebjerg Skole, som er ulykkelige over, 
at det længe ventede byggeri af fritidshjemmet er blevet udsat på grund af anlægsloftet.  
 
Vi har i Brug Folkeskolen stor respekt for, at det er en meget svær opgave at skulle vælge, hvilke 
byggeprojekter der skal udsættes. Men vi vil gerne appellere til, at man her gør sig overvejelser 
om, hvilke konsekvenser udsættelsen får for Ellebjerg Skole.   
 
Ellebjerg Skole er i mange henseender en succeshistorie. Tilslutningen til skolen og dens ry har 
gennemgået en forvandling henover de sidste 6-7 år. Men de utidssvarende og dårlige rammer for 
fritidstilbuddet har været en udfordring i forhold til den gode historie om skoletilbuddet og 
forældrenes oplevelse af det samlede tilbud.  
 
Når man starter på “det forvandlede” Ellebjerg Skole, starter man også på et fritidshjem, som ikke 
lever op til forventningerne, og som siden 1:1 organiseringen af fritidstilbuddene i 2014 har 
befundet sig i en slags limbo-tilstand, hvor uklarheden om fremtiden har været en stopklods for at 
udvikle gode - både fysiske og pædagogiske - traditioner og rammer for tilbuddet.  
 
Hvis den gode udvikling omkring folkeskolen i et af Københavns fattigste byområder skal 
fastholdes, bør I derfor grundigt genoverveje, om ikke udsættelsen af færdiggørelsen af 
fritidshjemmet bør sløjfes.  
 
 
Bedste hilsner, 
 
På vegne af Brug Folkeskolens bestyrelse, 
 
Yanaba Mompremier Rymark Sankoh 
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